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Verslag klankbordgroep Windpark Elzenburg-De Geer van 9 mei 2017 

 

 

Aanwezig: Dorpsraad Berghem, Dorpsraad Megen, Haren, Macharen, Belangenvereniging 

Omwonenden Windmolens De Geer (met ondersteuning van NLVOW), Energiecoöperatie Oss, 

TIBO, OIK, vertegenwoordiging buurbedrijven, GGD, Waterschap Aa en Maas.  

 

Afwezig: IVN, Wijkraad Schadewijk, Stichting Landschapsbeheer, Brandweer Brabant Noord 

(agendalid), provincie Noord-Brabant (agendalid). 

 

 

1. Opening en verslag vorige vergadering 

Daniëlle van Son van Waterschap Aa en Maas wordt welkom geheten als nieuw lid. Zij vervangt 

vanaf nu Eugène Heeremans. 

 

Het verslag van 21 maart wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

Naar aanleiding van het verslag vraagt de heer Dingemans (buurbedrijven) hoe de gemeente het 

actiepunt over geluid bewaakt. De gemeente zou nog uitzoeken of windmolens de nog beschikbare 

geluidruimte op het bedrijventerrein opsouperen. De gemeente komt binnenkort met een 

(aanvullend) antwoord en stuurt dit aan de klankbordgroep.  

 

2. Inleiding wethouder Van der Schoot 

De wethouder licht het collegebesluit van 9 mei toe over het vrijgeven van het concept-MER. Hij 

schetst de relatie met de grote gemeentelijke energieopgave en de gemeentebrede 

energieverkenning die is uitgevoerd om te kijken naar ruimtelijke mogelijkheden om duurzame 

energie op te wekken in Oss. Het gemeentebestuur kijkt bij concrete duurzame energieprojecten 

naar meer zaken dan alleen de belangen van omwonenden. De gemeente kijkt ook naar de bredere 

opgave, de economische haalbaarheid, maatschappelijke return en maatschappelijk draagvlak. 

 

De dorpsraad Berghem vraagt aan de wethouder waarom de pers eerder is geïnformeerd over het 

collegebesluit dan de klankbordgroep. De wethouder geeft aan dat de klankbordgroep als eerste 

over het collegebesluit (op dezelfde dag) is geïnformeerd. Gelet op de snelheid van de huidige 

media is het intern houden van openbare collegebesluiten niet mogelijk en loopt het soms zo. 

 

3 Presentatie concept-MER 

Bastian van Dijck van Antea Group licht toe welke conclusies uit alle milieuonderzoeken zijn 

getrokken en hoe deze conclusies leiden tot een concept-MER-voorkeursalternatief en een concept-

MER-opbrengstalternatief.  

 

In de presentatie komt naar voren dat hogere windmolens, als naar energieopbrengst gekeken 

wordt, verhoudingsgewijs minder geluid veroorzaken dan lagere windmolens. De dorpsraad 
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Berghem vraagt of hoge windmolens minder hard draaien en daardoor minder geluid maken dan 

lagere windmolens. Antea Group antwoordt dat dit niet zonder meer het geval is. Bij een zelfde 

tipsnelheid draait de rotor langzamer bij hogere dan bij lagere windmolens. Maar langzamer 

draaien zorgt niet persé voor minder geluid. 

  

De dorpsraad Berghem vraagt waarom ‘windmolen 5’ (zuidoostelijke molen) naar het westen is 

verplaatst in het opbrengstalternatief ten opzichte van het voorkeursalternatief. De dorpsraad 

vraagt of ‘windmolen 5’ ook in het voorkeursalternatief niet meer ‘naar binnen kan worden 

getrokken’ (meer westelijk en verder van de Broekstraat). Antea Group geeft aan dat molen 5 in 

het concept-MER-voorkeursalternatief dicht(er) op de Broekstraat staat vanwege ruimtelijke-

landschappelijke overwegingen: het streven naar zo recht/strak mogelijke lijnen en hoeken. In het 

concept-MER-opbrengstalternatief is dit ruimtelijk-landschappelijk aspect enigszins losgelaten in de 

zoektocht om zoveel mogelijk molens in het zoekgebied te plaatsen, rekening houdend met de 

onderlinge afstand van 500 m en de afstand van 180 m tot het bedrijventerrein. De dorpsraad 

Berghem vindt dat je beter met omwonenden dan met landschap rekening kunt houden. De 

gemeente geeft aan dat het goed is om als dorpsraad hier op in te gaan in de uit te brengen 

reactie op het concept-MER. 

 

De dorpsraad Berghem vraagt naar de grondposities. Op wiens gronden staan de geplande 

molens? De gemeente geeft aan dat grondposities geen rol hebben gespeeld bij het tot stand 

komen van de beide alternatieven. Alleen de onderzoeksresultaten zijn gebruikt bij het vormen van 

de alternatieven. Dorpsraad Berghem vindt echter dat er gekeken moet worden naar 

schuifmogelijkheden als er molens op gronden van Raedthuys zijn gesitueerd, om zo veel mogelijk 

opbrengsten lokaal te houden. De gemeente geeft aan dat opbrengsten realiseren geen doel op 

zich is. Het opwekken van duurzame energie is het belangrijkste doel, waarbij zo goed mogelijk 

rekening wordt gehouden met belangen van omwonenden en milieubelangen. Deze zaken vindt de 

gemeente belangrijker dan het realiseren van opbrengsten. Verder mag de gemeente geen 

‘eigendomsplanologie’ bedrijven. 

 

De dorpsraad Berghem geeft aan dat met extra inkomsten door molens op gemeentegronden 

nieuwe duurzaamheidsprojecten gefinancierd kunnen worden. De gemeente beaamt dit laatste. De 

dorpsraad wil graag een kaartje met de eigendommen. De gemeente zal een kaartje met daarop 

de gemeentegronden verstrekken. De NLVOW geeft aan dat optieovereenkomsten (zoals 

Raedthuys heeft) niet openbaar zijn. 

 

De dorpsraad Berghem vraagt of er een basisopstelling voor beide alternatieven kan worden 

gemaakt van 5 windmolens. Dus met andere woorden: Kan het alternatief van 7 molens ook terug 

naar 5? De gemeente geeft aan dat ook het college deze vraag andersom heeft gesteld in verband 

met mogelijke fasering: kan begonnen worden met 5 molens en uitgebreid worden naar 7? De 

vraag is of dit uit landschappelijk oogpunt mogelijk is. De gemeente gaat hier nog naar kijken.  
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De heer Dingemans vraagt of er ook visualisaties kunnen worden gemaakt vanuit de bedrijven 

MSD/Aspen. De gemeente gaat kijken of dit mogelijk is (zo mogelijk nog vóór de 

bedrijvenbijeenkomst).  

 

De dorpsraden Berghem en MHM adviseren de gemeente nog met verbeterde visualisaties te 

komen. Nu is er vanuit een aantal gezichtspunten niks te zien en lijkt het effect van windmolens 

sowieso mee te vallen. De gemeente geeft aan dat als er niks te zien is, dit ook een beeld geeft, 

maar overweegt om de beelden waarop windmolens niet of slecht zichtbaar zijn, bij de volgende 

presentaties weg te laten. Sowieso volgen er nog bewegende beelden voor de informatieavonden. 

Dit heeft een toegevoegde waarde. De wieken van de molens draaien op deze bewegende beelden, 

dit is realistischer. Maar je blijft altijd discussie houden over de kwaliteit van visualisaties en 

beelden. De visualisaties zijn gemaakt door Windplanner, een bureau waarmee ook de NLVOW 

bekend is, maar dat nog gebreken kent, omdat het vrij nieuw is. Dit kunnen we ook vertellen op de 

informatieavonden. 

 

De GGD vraagt of bij het voorkeursalternatief ook naar gezondheidsaspecten is gekeken. Zijn de 

effecten van geluid en slagschaduw bij elkaar opgeteld? Antea Group antwoordt dat er vooral naar 

geluid is gekeken omdat slagschaduw goed is te mitigeren.  

 

4. Raadsvoorstel coördinatieregeling 

De gemeente licht kort toe dat het voorstel is om de procedures voor het bestemmingsplan en de 

omgevingsvergunningen straks te coördineren. Dit zorgt voor een versnelling en is duidelijker naar 

inwoners. Er is ook één beroepsmogelijkheid. De NLVOW vraagt of dit ook met de Crisis- en 

herstelwet te maken heeft. De gemeente antwoordt dat dit niet het geval is. De Crisis- en 

herstelwet wordt straks ook toegepast voor het project, maar dan om een tijdelijke in plaats van 

een permanente bestemming te kunnen opnemen voor het windpark (in het bestemmingsplan). 

 

5. Kaders voor participatie voor het ‘Raedthuysdeel’ van het project 

De gemeente geeft aan dat het raadsvoorstel niet eerder dan op 9 mei kon worden vrijgegeven, 

omdat het een week later dan gepland, is behandeld door het college van B&W. Daarom kan 

iedereen tot en met woensdag 17 mei reageren. Deze reacties worden ter kennis gebracht aan de 

adviescommissie Ruimte die op 18 mei vergadert over het raadsvoorstel. Op 26 april is al wel de 

bijlage bij het raadsvoorstel gestuurd, waarin in principe dezelfde informatie staat. Hierover zijn de 

volgende vragen gesteld: 

 

Het OIK vraagt hoe het zit met 25% overdracht van bouwrechten. Wat betekent het precies als 

Raedthuys 25% van de bouwrechten moet afdragen? Betekent dit ook 25% rendement? De 

gemeente bevestigt dit, maar geeft aan dat als Raedthuys maar één molen mag bouwen (zoals in 

het voorkeursalternatief) er moet worden gekeken hoe een kwart kan worden afgedragen. Want in 

dat geval bouwt Raedthuys zelf, dus worden er geen bouwrechten overgedragen en Raedthuys 

investeert in dat geval. Er kan dan alleen winst worden afgedragen.  
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De heer Dingemans vraagt hoe het zit met de afdracht bij de bedrijfsmolen? De gemeente geeft 

aan dat ook hier sprake is van afdrachten, waarover de gemeente afspraken zal moeten maken 

met de exploitant van de molen. 

 

De gemeente meldt verder dat er gesprekken lopen met een grondeigenaar die geen contract met 

Raedthuys heeft gesloten, maar op wiens gronden nu wel een molen is geprojecteerd. 

  

6. Raadsvoorstel ontwikkelmodellen  

Het raadsvoorstel over de ontwikkelmodellen is niet behandeld door het college van B&W en 

teruggestuurd. Het college wilde meer inzicht in de risico’s van de verschillende modellen, vóór de 

behandeling in de raad. De planning is nu dat dit raadsvoorstel in september in de gemeenteraad 

wordt behandeld. 

  

7. Afspraken over het vervolg 

Voor de volgende vergadering van  31 mei kan iedereen de stukken over het concept-MER 

bekijken. De gemeente stuurt op korte termijn een samenvatting van het concept-MER per e-mail. 

Het volledige concept-MER bevat 340 pagina’s en zal alleen via www.oss.nl/windpark/MER zijn te 

raadplegen. Als er bijzondere wensen of vragen zijn, dan kan iedereen dit vóór de klankbordgroep 

van 31 mei aangeven. Dan proberen we hier op in te spelen.  

 

Tot 16 juni kan iedereen reageren op het concept-MER, het concept-MER voorkeursalternatief en 

het concept-MER-opbrengstalternatief. 

  

8. Rondvraag 

De dorpsraad Berghem vraagt waarom er voor Heesch-West alleen nog naar mogelijkheden voor 

zonne-energie wordt gekeken. Aangegeven wordt dat ook windmolens nog deel uitmaken van de 

onderzoeksvraag die daarvoor is geformuleerd.  

 

De dorpsraad MHM verwijst naar de ongelukkige samenloop van een bijeenkomst voor wijk- en 

dorpsraden over de gemeentebrede energieverkenning en de bijeenkomst in Berghem voor 

Elzenburg-De Geer. De gemeente geeft aan dat deze samenloop bekend is. Anders inplannen was 

echter niet mogelijk vanwege het strakke tijdspad van het gemeentebrede traject, de voorkeur 

vanuit wijk- en dorpsraden voor een woensdag voor een avond over dit onderwerp en het feit dat 

alle woensdagen in mei al ingepland waren voor Elzenburg-De Geer (twee informatieavonden en 

een klankbordgroep). Omdat op verschillende openbare informatieavonden dezelfde presentatie 

wordt gegeven is opsplitsing van de wijk- en dorpsraden eventueel mogelijk. Beide dorpsraden 

geven aan zelf te kijken waar ze prioriteit leggen. De vanavond gegeven presentatie is grotendeels 

dezelfde als die voor de andere avonden. Verder komt er nog een podiumbijeenkomst voor de 

gemeentebrede energieverkenning op 15 juni. 

 

http://www.oss.nl/windpark/MER

